
Protokół  Nr XIX/2012 

XIX sesji Rady Gminy Płoniawy-Bramura 

odbytej w dniu  16 maja  2012 r. 

 
Początek obrad godz. 10

10, 
zakończenie obrad godz.  12

35
. 

W XIX    sesji   udział   wzięli:  14 radnych - łącznie z radnym elektem,  

(1 nieobecny),  30 sołtysów, Wójt Gminy Włodzimierz Załęski, Sekretarz 

Gminy Kazimierz Białobrzeski, Skarbnik Gminy Hanna Michalska, radca 

prawny Dominik Pogorzelski, Kierownik OPS Jadwiga Krukowska, w 

zastępstwie Dyrektor GBP Monika Nowicka, Dyrektor GZEAS Teresa Ślaska, 

Przewodniczący Gminnej Komisji Wyborczej Kazimierz Marmulewski, 

redaktorka Tygodnika Ostrołęckiego Beata Modzelewska. Z zaproszonych 

dyrektorów szkół na sesję przybyli: Dyrektor Gimnazjum w Płoniawach-

Bramurze Krzysztof Zarodkiewicz, Dyrektor Zespołu Szkół w Krasińcu Dariusz 

Wiśniewski,  Dyrektor Szkoły Podstawowej w Płoniawach-Bramurze Barbara 

Wiszowata.  W trakcie trwania sesji na salę obrad przybył planista Adam 

Zawadzki. Nie przybył nikt z zaproszonych  radnych samorządu powiatowego i 

województwa mazowieckiego.  

 Proponowany porządek obrad 

1. Zaprzysiężenie  nowowybranego radnego. 

2. Otwarcie  sesji  i stwierdzenie prawomocności obrad.  

3. Uchwalenie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji Rady Gminy 

5. Informacja o pracy  Wójta Gminy między sesjami Rady. 

6. Zapytania i wolne wnioski. 

7. Przedstawienie  protokołu kontroli Komisji Rewizyjnej w zakresie  

    funkcjonowania Gimnazjum w Płoniawach-Bramurze za rok 2011 –    

    wydatki, etaty, zatrudnienie.  

8. Przedstawienie  protokołu kontroli Komisji Rewizyjnej w zakresie  

    funkcjonowania Szkoły Podstawowej w Płoniawach-Bramurze za rok  

    2011 –   wydatki, etaty, zatrudnienie.  

9. Podjęcie uchwał w sprawach: 

1) zmiany  Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Płoniawy-Bramura,  

2) wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej gminy na rok 2012, 

3) zaciągnięcia kredytu inwestycyjnego,  

4) utworzenia Zespołu szkół w Płoniawach-Bramurze,  

5) zmiany Statutu Ośrodka Pomocy Społecznej w Płoniawach-Bramurze, 

6) wyznaczenia podmiotu właściwego do realizacji zadania 

administracyjnego w zakresie wspierania rodziny, 

7) przystąpienia do zmian w miejscowym planie zagospodarowania 

przestrzennego dotyczącym tekstu dla obszaru całej gminy, 
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8) przystąpienia do zmian w miejscowym planie zagospodarowania 

przestrzennego gminy dla miejscowości: Węgrzynowo, Szlasy Bure, 

Szczuki, Młodzianowo, Jaciążek, Zawady Dworskie, 

9) zmian w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego gminy 

dla miejscowości: Chodkowo Załogi, Bobino Wielkie, Węgrzynowo, 

Szlasy Bure, Stary Podoś, Kobylinek, Retka, Płoniawy-Bramura, 

Jaciążek, Obłudzin, Krzyżewo Borowe, 

10. Interpelacje radnych . 

11.  Wolne głosy, ogłoszenia, komunikaty. 

12. Zamknięcie obrad.  

Ad.1. XIX sesji przewodniczył Przewodniczący Rady Gminy Zbigniew 

Tomaszewski. Po przywitaniu  zebranych na sali obrad  radnych, sołtysów, 

kierownictwa gminy i gości, Przewodniczący Rady Zbigniew Tomaszewski 

ogłosił, że  w tym momencie nastąpi zaprzysiężenie  nowowybranego radnego 

Gminy. Po śmierci  Śp.Edwarda Mierzejewskiego  zachodziła konieczność 

uzupełnienia składu Rady Gminy o radnego z okręgu wyborczego Podosia. 

Jedynym  kandydatem  na radnego był Dariusz Kowalczyk z Nowego Podosia. 

Obsadzenie mandatu radnego (bez głosowania w takim przypadku) nastąpiło w 

dniu 25 marca 2012 r. , a dzisiaj  nastąpi zaprzysiężenie radnego Kowalczyka.  

Przystępując do aktu zaprzysiężenia, Przewodniczący Rady poprosił wszystkich 

o powstanie  i po odczytaniu roty przysięgi „Wierny Konstytucji  i prawu 

Rzeczypospolitej Polskiej , ślubuję uroczyście obowiązki radnego sprawować 

godnie, rzetelnie i uczciwie, mając  na względzie dobro mojej gminy i jej 

mieszkańców”, radny Dariusz Kowalczyk wypowiedział słowa :Ślubuje, tak mi 

dopomóż Bóg””. Następnie Przewodniczący Gminnej Komisji Wyborczej 

Kazimierz Marmulewski wręczył radnemu Kowalczykowi zaświadczenie o 

wyborze na radnego, składając przy tym życzenia owocnej pracy na rzecz dobra 

gminy i społeczeństwa oraz satysfakcji z tytułu pełnionej funkcji radnego. W 

tym momencie radny Dariusz Kowalczyk objął mandat radnego Rady Gminy 

Płoniawy-Bramura na VI kadencję Rady.  

Tekst roty , zaświadczenie o wyborze radnego Dariusza Kowalczyka stanowią 

załączniki nr 1 i 2 do protokołu. 

Ad.2.  Kontynuując  prowadzenie obrad Przewodniczący Tomaszewski 

stwierdził, że na pełny już stan Rady 15członków w sesji uczestniczy 14 

radnych, 1 nieobecny, co stanowi wystarczającą frekwencję dla prawomocności 

podejmowanych uchwał.  

Ad.3. Nawiązując do przesłanego radnym zaproszenia na sesję, Przewodniczący 

Tomaszewski  zwrócił się o opinię w sprawie zatwierdzenia wymienionego w 

zaproszeniu porządku obrad XIX sesji. 

Radni wniosków nie zgłosili. Natomiast  Wójt przedstawił wniosek, aby do 

porządku obrad  w pkt. 9 części uchwałodawczej  wstawić dwa projekty uchwał; 

w sprawie  wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości  i wyrażenia zgody na 

nabycie nieruchomości. Pierwsza dotyczy działki gminnej o pow. 0,15 ha  we 
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wsi Bogdalec, na której zakup został złożony wniosek osoby fizycznej. Druga 

uchwała dotyczy działki o pow. 0,09 ha położonej we wsi Zawady Huta , na 

której   planowana jest budowa przepompowni wodociągowej dla wsi  Zawady 

Dworskie, Zawady Huta i Gołoniwy. Dla zapewnienia prawidłowego ciśnienia 

wody  przepompownia jest konieczna. Grunt ten wyceniony został na 7000 zł. 

Obie uchwały wraz z pozostałymi opiniowane były przez wszystkie komisje 

Rady i zyskały pozytywną  opinię.  

Za przyjęciem wniosku Wójta głosowało 14 radnych. 

Przewodniczący Rady nadał wnioskowanym  projektom uchwał pdpkt. 10 i 11  ,  

Za przyjęciem porządku obrad w poszerzonej formie głosowało 14 radnych, tj. 

wszyscy obecni na sesji.  

Zaproszenie na sesję radnych, zaproszenie na sesję sołtysów, lista obecności 

radnych, lista obecności sołtysów stanowią załączniki odpowiednio nr 3, 4, 5, 6 

do protokołu.  

Ad.4. Wyłożony na sali obrad protokół z ostatniej sesji przyjęto w formie do 

wglądu 14 głosami. 

Ad.5. W przekazanej przez Wójta  informacji o jego pracach  od ostatniej sesji  

z  26 marca  2012 r., znalazły się następujące fakty: 

1. Wójt uczestniczył w posiedzeniu Komisji Rewizyjnej  Związku 

Ciechanowskiego . Nadal nie ma postępu prac w zakresie wspólnej gospodarki 

odpadami. 

2. Odbyło się spotkanie miejscowych radnych z Wójtem i Przewodniczącą Rady 

Gminy Krasne. Dotyczyło ono dalszej współpracy w zakresie gospodarki 

odpadami. Nie udało się osiągnąć kompromisu co do nienależnej  opłaty 

środowiskowej dla Gminy Krasne z tytułu zagospodarowania zbiornika w 

Kalinowcu. Żadne argumenty nie trafiają  do włodarzy Gminy Krasne, którzy 

domagają się dochodów z tytułu opłaty środowiskowej. Budzi to obawy o dalszą 

współpracę z Gminą Krasne. Może nie dojść do podpisania umowy z firmą Byś 

na wydzierżawienie zbiornika w Kalinowcu , a to grozi  obu gminom 

wydatkowania olbrzymich funduszy na rekultywację tego zbiornika we 

własnym zakresie , tj. około 20 milionów złotych. 

3. Odbyło się spotkanie z mieszkańcami i strażakami OSP w Młodzianowie. 

Część z nich chce zorganizować się w grupę i zagospodarować budynek po 

zlikwidowanej szkole w Młodzianowie, na który nikt nie przystąpił do przetargu 

na jego kupno.   Jednak na pytanie Wójta kto będzie ponosić koszty utrzymania 

tego budynku nie padła konkretna odpowiedź. Natomiast strażacy chcą przy 

pomocy gminy wybudować budynek dla potrzeb miejscowej OSP.  

4. 3 maja br. odbyła się uroczystość Święta Strażaka na Górach Krzyżewskich. 

Gościnnie uczestniczyli strażacy z gminy Czerwonka. Impreza była udana.  

5. Wójt uczestniczył w spotkaniu z wiceministrem rolnictwa Tadeuszem 

Nalewajkiem, na którym przekazana została informacja o objęciu części naszej 

gminy tak zwanym programem OSN. Jest on bardzo niekorzystny dla rolników i  

związany jest z występowaniem nadmiernych ilości azotu w rzekach. Program 
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zakłada tworzenie Ograniczonych Stref Nawożenia w celu ochrony wód przed 

przedostawaniem się do nich azotanów pochodzenia rolniczego. Nikt  z władz 

gmin  objętych tym programem nie został poinformowany o prowadzonych 

badaniach, mających wykazać nadmiar azotu.  Pozatem, jak wiadomo rzeka 

Węgierka bierze swój początek w Chorzelach i płynie z Chorzel przez miasto 

Przasnysz i to  zanieczyszczenie azotem może  pochodzić z  tych miast, a nie z 

pól. Dlatego gminy i organizacje rolnicze protestują, bo  Program OSN 

spowoduje kolejne obciążenia finansowe dla rolników poprzez nałożenie 

dodatkowych obowiązków, jak: ograniczenie nawożenia nawozem naturalnym, 

ograniczenia produkcji zwierzęcej. Ponadto rolnicy objęci programem OSN nie 

będą mogli korzystać z wielu programów pomocowych w działaniach Programu 

rolnośrodowiskowego w ramach PROW 2007-2013, a zostaną zobowiązani do 

wprowadzenia w swoich gospodarstwach wielu czasochłonnych i kosztownych 

działań takich jak: opracowywanie bilansu azotu, planu nawozowego,itp. 

Konsekwencją utworzenia OSN będzie, zmniejszenie się produkcji rolnej 

(zmniejszony plon, ograniczenie produkcji zwierzęcej) w Polsce a tym samym 

wzrost cen żywności. W sprawie tej mają  się odbyć następne spotkania.  

6. Wójt był na spotkaniu z firmą Błysk , na którym omówiono  zbiórkę 

zalegających w domach  elektrośmieci. Można będzie je oddać bezpłatnie w 

punktach  wyznaczonych na terenie gminy zgodnie z przekazanym sołtysom i 

radnym komunikatem. 

7. Wójt zaprosił sołtysów i radnych na coroczną wystawę rolniczą Święto 

Mleka, która odbędzie się 3 czerwca 2012 r. W programie imprezy 

uwzględniono  obchody Dnia Dziecka.  

8. Na koniec Wójt wspomniał o pracach związanych z bieżącą naprawą  dróg i 

przepustów. Wyznaczone zostały drogi i przepusty do naprawy, które zlecono 

firmie Pana Nadrowskiego do remontu. Jednakże  zbyt duża ilość dróg do 

naprawy powoduje, że  prace się opóźniają. W pierwszej kolejności  

remontowane będą drogi, którymi dowożone są dzieci do szkół. 

Pytań do wypowiedzi nie zanotowano i punkt ten został zamknięty. 

Ad.6. Zapytań i wolnych wniosków  nie było.  

Ad.7.  Przewodniczący Tomaszewski poinformował, że Komisja Rewizyjna 

przeprowadziła dwie kontrole w zakresie funkcjonowania Szkoły Podstawowej 

w Płoniawach-Bramurze i Gimnazjum w Płoniawach-Bramurze. O odczytanie 

protokołu kontroli Gimnazjum w Płoniawach-Bramurze za rok 2011 poprosił 

Przewodniczącego Komisji Krzysztofa Majewskiego. 

W protokole kontroli  uwzględniono wydatki ogółem funkcjonowania 

Gimnazjum w Płoniawach-Bramurze  na łączną kwotę 1 382 369,69 zł, z czego 

1 091 404,15 zł dotyczy wynagrodzeń i pochodnych od wynagrodzeń, a same 

płace  to kwota 816 131,26 zł. Komisja nie stwierdziła nieprawidłowości  w 

wydatkowaniu środków publicznych i  w związku z tym nie wydała zaleceń 

pokontrolnych.  

Protokół kontroli  przyjęto bez komentarza  poprzez aklamację. 
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Protokół kontroli Gimnazjum stanowi załącznik nr 7 do protokołu sesji.  

Ad.8.  Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Krzysztof  Majewski  odczytał 

drugi protokół kontroli, tym razem z kontroli przeprowadzonej w Szkole 

Podstawowej w Płoniawach-Bramurze za rok 2011 w zakresie wydatki, etaty, 

zatrudnienie.  Wydatki ogółem za rok 2011 wyniosły 1 087 159,63%. Płace i 

pochodne  to kwota 615 087,36 zł. Komisja nie stwierdziła nieprawidłowości w 

funkcjonowaniu Szkoły i nie wydała  zaleceń pokontrolnych.  

Protokół kontroli  Szkoły Podstawowej w Płoniawach-Bramurze  stanowi 

załącznik nr 8 do protokołu sesji.  

Ad.9. Część uchwałodawczą sesji  otworzył Przewodniczący Tomaszewski  od 

przekazania informacji  o odbytych posiedzeniach wszystkich komisji Rady i 

wypracowanych przez nie  opiniach  projektów uchwał  na tę sesję Rady. 

W związku z tym zwrócił się do przewodniczących komisji o przedstawienie 

wypracowanych przedmiotowych wniosków. 

Przewodniczący Komisji przekazali następujące wnioski: 

 Krzysztof Majewski –  pozytywne opinie Komisji Rewizyjnej wszystkich 

uchwał, Dariusz Wierzbicki –pozytywne opinie Komisji Oświaty… ; w 

zastępstwie Przewodniczącego Komisji Finansów… Tomasz Wenda – 

pozytywne opinie wszystkich uchwał. 

Wnioski komisji stanowią załączniki odpowiednio nr 9, 10, 11 do protokołu 

sesji. 

1)  Opierając się na pozytywnej opinii uchwały w sprawie zmian Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy została ona poddana pod głosowanie  po 

uprzednim odczytaniu treści uchwały.  

Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych, tj. wszyscy obecni na sesji. 

Uchwała nr 110/XIX/2012. w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Płoniawy-Bramura na lata 2012  stanowi załączniki nr 12 do protokołu. 

2) Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej, 

poprzedzony  odczytaniem , przyjęto 14 głosami.   

Uchwała nr 111/XIX/2012 w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale 

budżetowej gminy stanowi załącznik nr 13  do protokołu. 

3) Głosowanie nad uchwałą w sprawie  zaciągnięcia kredytu przebiegało w 

następujący sposób:  Na stan Rady 15 członków ( po uzupełnionym składzie  

Rady) , w sesji uczestniczyło 14 radnych (1 nieobecny). W głosowaniu nad  

uchwałą w sprawie zaciągnięcia kredytu udział wzięło  14 radnych ,tj. wszyscy 

obecni na sesji.  Za przyjęciem uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu 

głosowało 14 radnych tj. wszyscy obecni na sesji.  

Uchwała nr 112.XIX/2012 w sprawie zaciągnięcia kredytu stanowi załącznik nr 

14 do protokołu. 

4)  Głosowanie nad uchwałą w sprawie utworzenie Zespołu Szkół w 

Płoniawach-Bramurze poprzedzone zostało odczytaniem opinii Mazowieckiego 

Kuratora na temat utworzenia Zespołu Szkół. Pozytywna  opina Kuratora  jest 

obligatoryjna dla  utworzenia Zespołu Szkół i taką pozytywną opinię Kurator 
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wydał.  Nie jest wymagalna pozytywna opinia rad pedagogicznych szkół 

łączonych w zespół. Rada Pedagogiczna Gimnazjum wydała pozytywną opinię 

o połączeniu Szkół w Zespół, natomiast Rada Pedagogiczna Szkoły 

Podstawowej negatywnie zaopiniowała projekt chwały o utworzeniu Zespołu 

Szkół. Opinię Mazowieckiego Kuratora odczytała Dyrektor GZEAS Teresa 

Ślaska  

Za przyjęciem uchwały w sprawie utworzenia Zespołu Szkół w Płoniawach-

Bramurze głosowało 14 radnych, tj. wszyscy obecni  na sesji.  

Uchwała nr 113/XIX/2012 w sprawie utworzenia Zespołu Szkół w Płoniawach-

Bramurze stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

5) Uchwałę w sprawie  zmiany uchwały nr 204.XLI/10 Rady Gminy Płoniawy-

Bramura z dnia 30 czerwca 2010 r. w sprawie uchwalenia Statutu Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Płoniawach-Bramurze  zatwierdzono 14 głosami.  

Uchwała nr 114/XIX/2012 w sprawie zmiany uchwały nr 204/XLI/10 Rady 

Gminy Płoniawy-Bramura z dnia 30 czerwca 2010 r. w sprawie uchwalenia 

Statutu Ośrodka Pomocy Społecznej w Płoniawach-Bramurze  stanowi załącznik 

nr 16 do protokołu.  

6)  Uchwałę w sprawie wyznaczenia podmiotu właściwego do realizacji zadania 

administracji publicznej w zakresie wspierania rodziny przyjęto 14 głosami.  

Uchwała nr 115/XIX/2012 w sprawie wyznaczenia podmiotu właściwego do 

realizacji zadania administracji publicznej w zakresie wspierania rodziny 

stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

7) Na sesję  przybył planista  architekt z Warszawy Adam Zawadzki , który 

opracował zmiany w planie zagospodarowania przestrzennego gminy. W 

uchwale w sprawie przystąpienia do zmiany tekstu planu chodzi o zmianę 

nachylenia połaci dachowych od 30 do 50 stopni. Jest to drobna korekta ,która 

ułatwi inwestorom lepszą bryłę budynków i dachów.  

Pytań nie zadano i uchwałę  przyjęto 14 głosami.  

Uchwała nr 116/XIX/2012 w sprawie  przystąpienia do sporządzenia zmian w 

Miejscowym Planie Zagospodarowania Przestrzennego Gminy Płoniawy-

Bramura stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

8) Druga uchwała dotycząca zmian planu zagospodarowania Gminy związana 

jest ze zmianą przeznaczenia niektórych działek na cele budownictwa 

mieszkaniowego oraz zmianę przeznaczenia gruntów  zlikwidowanych trzech 

szkół, jak to określono na 5 mapkach stanowiących załączniki do uchwały. 

Radni również bez komentarza 14 głosami przyjęli uchwałę w sprawie 

przystąpienia do sporządzenia zmian w Miejscowym Planie Zagospodarowania 

Przestrzennego Gminy Płoniawy-Bramura.  

Uchwała nr 117/XIX/2012 w sprawie  przystąpienia do sporządzenia zmian w 

Miejscowym Planie Zagospodarowania Przestrzennego Gminy Płoniawy-

Bramura stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

9) Trzecią uchwałę z zakresu planowania przestrzennego omówił Adam 

Zawadzki . Jest to już finalizacja prac zapoczątkowanych nad zmianą planu w 
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2009 roku. Czas ten upłynął pod znakiem opiniowana i uzgodnień  zmian w 

planie. Nie obyło się bez problemów , ale udało się doprowadzić do końca 

rozpoczęte prace planistyczne. Na etapie wyłożenia planu nie wpłynęły żadne 

wnioski ani sprzeciwy. Wprowadzone zmiany nie ingerują znacząco w sposób 

zagospodarowania przestrzennego gminy. Szczegóły są uwidocznione na 15 

mapach stanowiących załączniki do uchwały.  

Uwag radni nie wnieśli i za  przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych.  

Uchwała nr 118/XIX/2012 w sprawie  uchwalenia  zmiany  Miejscowego Planu 

Zagospodarowania Przestrzennego Gminy Płoniawy-Bramura sołectw stanowi 

załącznik nr 20 do protokołu. 

10)  Uchwałę  w sprawie  wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości  przyjęto 

14 głosami.  

Uchwała nr 119/XIX/2012 w sprawie  wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości 

stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

11)  Uchwałę  w sprawie  wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości  przyjęto 

14 głosami.  

Uchwała nr 120/XIX/2012 w sprawie  wyrażenia zgody na nabycie 

nieruchomości stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

Na tym zakończono część uchwałodawczą sesji. 

 Ad.10. Interpelacji nie zgłoszono. 

Ad.11. Otwierając  ostatni punkt porządku obrad Przewodniczący  

Tomaszewski zaprosił do dyskusji wszystkich zebranych na sali obrad. 

Większość  dyskusji zdominowały problemy związane z remontami dróg.  

Pierwszy głos zabrał sołtys ze Szlas Łozino Piotr Karolkiewicz ,który wystąpił z 

apelem o remont drogi ze Szlas w kierunku Jaciążka, Chodzi o jej wyrównanie i 

podsypanie żwirem. 

Wójt odpowiedział, że droga ta nie jest ciągiem drogowym, ale stanowi ślepą 

drogę prowadzącą na pola i w dodatku w końcowym odcinku została przez 

rolników zaorana, o czym Wójt przekonał się osobiście. Niemniej jednak jeśli 

będzie taka możliwość, to  droga zostanie podsypana żwirem, tylko żeby już jej 

rolnicy nie  zaorywali. 

Radny Bojarski Bogdan powiedział, że ta droga zawsze była, a jeśli rolnicy ją 

zaorali, to powinni ją  przywrócić do dawnego stanu.  

Zdaniem Wójta mieszkańcy powinni reagować jak zaorywane są drogi, bo one 

są potrzebne  dla nich.   

Radna Monika Lewandowska zgłosiła potrzebę naprawy nawierzchni na drodze 

biegnącej przez wieś w Jaciążku.  

Radny Tomasz Wenda zgłosił naprawę chodnika między drogą powiatową  a 

drogą wiejską  w Krasińcu. 

Wójt odpowiedział, że  zgłoszone potrzeby będą załatwione, aczkolwiek  w 

Krasińcu trzeba najpierw podnieść teren  pod chodnik przez nawiezienie go 

gruzem i żwirem , bo droga jest podmywana  a potem  dopiero  przystąpić do 

ułożenia chodnika. 
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Mieszkaniec wsi Retka Krzysztof Chodkowski  zwrócił się do Wójta, aby drążył 

temat budowy drogi od Grzybek w kierunku Lipy u Starosty Makowskiego. 

Poprosił także o interwencję Wiceprzewodniczącego Rady Powiatu 

Makowskiego Sekretarza Gminy Kazimierza Białobrzeskiego. Droga ta już tyle 

razy wypadała z grafiku robót. 

Wójt  zapewnił, że cały czas ma na uwadze budowę tej drogi, nawet w budżecie 

gminy były środki na współudział w jej budowie, ale Starostwo Makowskie nie 

otrzymało dotacji ,dlatego jak  narazie droga nie będzie budowana. 

Wywołany  do odpowiedzi  Kazimierz Białobrzeski wyjaśnił, że bez dotacji 

Starostwo nie jest w stanie  sfinansować budowy dróg. Na rok 2013 

zaplanowana jest budowa mostu na  rzece w Podosiu  i budowa drogi od 

Podosia do Płoniaw. Zrealizowanie tych inwestycji będzie zależało od 

wysokości przyznanych dotacji  Powiatowi Makowskiemu. Na opracowanie 

projektu budowy tej drogi  gmina Płoniawy przeznaczyła 60 tys.zł. Jeśli Rada 

Gminy zdecyduje o większej puli pieniędzy na współudział gminy w budowie 

dróg powiatowych  kosztem budowy dróg gminnych, to jest większa szansa, że  

zrobionych zostanie więcej dróg powiatowych. Bez pomocy finansowej gmin i 

bez środków zewnętrznych Starostwo nie może wiele zdziałać. Dla 

mieszkańców nie jest istotne kto jest właścicielem dróg; powiat  czy gmina, 

ważne jest, aby były to drogi przejezdne. Powiat ma  do utrzymania 380 dróg i 

każda jest ważna. Ale jeśli jest zainteresowanie gminy i dofinansowanie, to ta 

droga ma priorytet w budowie. 

Na pytanie sołtysa Szlas Burych Janusza Cichowskiego o  budowę drogi z 

Kalinowca do Jaciążka K. Białobrzeski powiedział, że droga ta powinna być jak 

najszybciej utwardzona, bo prowadzi do oczyszczalni ścieków w Kalinowcu.  Są 

szanse , że firma Byś partycypowałaby w kosztach budowy, ale niejasne 

stanowisko  włodarzy gminy Krasne może spowodować, że nie dojdzie do 

podpisania umowy na wydzierżawienie zbiornika w Kalinowcu  firmie BYŚ  i 

wszystkie plany z tym związane runą. 

Radny Nowotka Andrzej spytał Wójta kiedy wreszcie zacznie prawidłowo 

funkcjonować oświetlenie dróg. Mija już prawie rok od zainstalowania nowych 

lamp i nadal nie widać poprawy. Mieszkańcy Obłudzina  ciągle interweniują  w 

sprawie kolejnych awarii.  

Wójt oświadczył, że także ma dość już tych licznych nieprawidłowości, które 

miały być dawno usunięte. Ostatnio wysłane zostało pismo do wykonawcy aby 

usunął  wszystkie usterki i poprawił działanie zegarów. W przeciwnym razie nie 

będzie zapłaty za wykonane roboty do czasu usunięcia usterek. Zakład 

Energetyczny  również nie dokona odbioru tej inwestycji jeśli wykonawca nie 

usunie usterek. W Obłudzinie miały być wymieniane słupy, tak było zapisane w 

projekcie  przetargowym. Teraz wykonawca chce żeby wymiana słupów była na 

koszt gminy. Cena 1 słupa to 1 200 zł, z czym gmina nie może się zgodzić. 

Radny Bojarski Bogdan zgłosił uwagi, jakie  nasuwają się w trakcie realizacji 

budowy kanalizacji. Jego zdaniem wykonawca  zmienia dobrowolnie plan 
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budowy kanalizacji, co jest niezgodne z prawem, gdyż każdorazowa zmiana 

planu budowy wymaga zastosowania procedur. Każdy, kto zna plan budowy nie 

dopuści do demolki  na swoim gruncie. 

Wójt zapewnił, że  nie ma możliwości  zmiany planu budowy kanalizacji przez 

wykonawcę. Zgłoszony problem przez radnego  znany jest Wójtowi, bo tam 

chodzi o zmianę średnicy w przepompowni, aby w rurach nie stały ścieki. 

Ponadto raz w tygodniu na budowie jest  obecny projektant sieci kanalizacyjnej i 

inspektor nadzoru, którzy nadzorują przebieg inwestycji. Mieszkańcy mogą 

także zgłaszać im swoje uwagi.  

Przewodniczący Rady Zbigniew Tomaszewski odczytał protest od mieszkańców  

wsi Prace  przeciwko  posadowieniu w ich rejonie wiatraków. W piśmie tym 

mieszkańcy przytaczają wiele argumentów na nie – głównie dotyczących złego 

wpływu  działania wiatraków na zdrowie.  

Treść pisma  zdziwiła zarówno Wójta, jak i Sekretarza Gminy. Jeszcze nie ma 

żadnych  konkretnych ustaleń co do wiatraków, a już  wpływa protest, na który 

na obecną chwilę trudno znaleźć odpowiedź. Faktem jest, że  zaczyna brakować 

energii elektrycznej, ale społeczeństwo tego  nie przyjmuje do wiadomości. 

Poszukuje  się alternatywnych źródeł energii, których według wymogów 

unijnych musi być 20%. Tymczasem społeczeństwo protestuje przeciwko 

wszystkiemu , przeciwko budowie biogazowni, przeciwko budowie elektrowni 

atomowych, przeciwko budowie wiatraków. To co w takim razie ma zapewnić  

zapotrzebowanie na energię. W Europie zachodniej  na każdym kroku widoczne 

są wiatraki . Z ich działaniem Wójt zapoznał się osobiście będąc w Niemczech i 

nie stwierdził żadnego zagrożenia ani dla środowiska, ani dla zdrowia. Tam 

ludzie żyją w pobliżu , pracują   i nie ma  wzrostu zgonów ani chorób, dlatego 

trudno mu się zgodzić z zarzutami podniesionym w tym proteście. Na 

posadowienie 4 wiatraków w Młodzianowie i Węgrzynowie są już wydane 

zezwolenia , natomiast nic się mówi o lokalizacji   w okolicach Prac.  

Sekretarz K. Białobrzeski dodał, że informacje o możliwości budowy wiatraków 

na terenie Gminy  poszły już wcześniej w teren, dlatego poczyniono już starania 

o zmianę planu zagospodarowania przestrzennego  gminy, a by te budowle 

mogły być zlokalizowane. Aby uzyskać zezwolenie na  taki wiatrak potrzeba 

bardzo wiele ekspertyz z zakresu ochrony środowiska, dlatego  obawy o 

negatywnym oddziaływaniu wiatraków na zdrowie ludzkie nie jest niczym 

uzasadnione.  

Przewodniczący uznał protest za bezprzedmiotowy dla kompetencji Rady 

Gminy, dlatego  zgodnie z kpa skierował go do załatwienia Wójtowi według 

właściwości.  

Krzysztof Chodkowski uznał, że trzeba prowadzić rozmowy uświadamiające z 

ludźmi , aby w przyszłości  ustrzec się tego typu protestów.  

Więcej głosów nie zanotowano. Przewodniczący Rady ogłosił wyczerpanie 

porządku obrad. 
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Ad.12. O godz. 12
35

 Zbigniew Tomaszewski zamknął XIX sesję  Rady Gminy 

Płoniawy-Bramura. 

 

 

Protokołowała                                                                   Podpisał 

 

Janina Dąbrowska                                                    Zbigniew Tomaszewski  

 


